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A l'últim Ple els vaig fer una pregunta per escrit sobre la possibilitat de 
que els ciutadans poguéssin decidir en temes concrets d'especial 
transcendència. Doncs bé, en veure el video del Ple que han penjat al 
portal de l'Ajuntament la meva sorpresa ha estat majúscula, ja que encara 
que ho subtitulen com "vídeo íntegre" està manipulat, hi ha un tall al 
minut 41'50'', curiosament, tot el relacionat amb la meva pregunta. 
 
De qui va partir la idea de censurar el vídeo suprimint la meva pregunta? 
Amb quin objectiu? 
 

El senyor Sánchez diu: 

“Yo lamentablemente no dispongo de la información suficiente para 
posicionarme.” 
 
 

La senyora Carbonell diu: 

“La pregunta és per a l’equip de govern, l’oposició i el regidor no adscrit, i parlo 
en nom de veïns i veïnes d’Esplugues. 

Vam enviar una carta a la secció Tribuna Oberta de la publicació El Pont abans 
del dia 3 de maig, esperant que sortís per a El Pont de juny. Just a final de 
maig rebem la notificació que no sortirà per manca d’espai, ja que altres cartes 
han arribat abans que la nostra, per tant, la nostra queda perquè es publicarà 
en el proper número que surti de la revista El Pont. Un cop vist El Pont, ens 
adonem que les cartes tenen una resposta per part de l’equip de govern, fins i 
tot quan no pregunten res, simplement expressen una opinió. És a partir d’aquí 
que no entenem que un espai de participació ciutadana sigui acaparat pels 
regidors, i especialment els de l’equip de govern, que tenen tota la resta de 
planes per expressar la seva opinió.  

La pregunta és: això de contestar fins i tot quan no es pregunta res serà a partir 
d’ara una pràctica habitual en l’espai de la Tribuna Oberta? Si és així, pensen 
donar més espai a la secció per tal que no quedin opinions, queixes i preguntes 
de la ciutadania sense publicar, o que es publiquin massa tard, potser quan el 
tema ja no és d’interès i han passat ja la idea? Què en pensa tota l’oposició i el 
regidor no adscrit? I quina proposta tenen per resoldre aquest problema?” 
 
 

El senyor Doce diu: 

“En relació al mateix tema anterior del tanatori. La normativa que regula 
l’aprovació del pla especial, si més no l’aprovació inicial a la que va procedir la 



junta de govern, fixa entre altres motius la justificació de l’interès públic de 
l’equipament. S’ha fet al·lusió anteriorment al fet que és un lloc de circulació 
complicada, és un emplaçament que probablement genera algun problema 
patrimonial en el futur per als vuitanta-un apartaments assistits que revertiran 
en les arques municipals. Tenint en compte tots aquests aspectes, dels quals 
tenen informació, la pregunta que formulem als diferents grups polítics i al 
regidor no adscrit és si consideren que hi ha motius o raons d’interès que 
justifiquen plenament l’interès públic en aquesta operació.  

I una segona pregunta és en relació al fet que aquest equipament ve a un 
sector en el qual tenim una oferta àmplia, i en aquests moments, com sabem, 
infrautilitzada. De fet, l’equipament del tanatori de Sant Just Desvern hi ha dies 
en què ha estat tancat. Tenint en compte a més a més que el tanatori que hi ha 
a Esplugues actualment està implantat en un sòl industrial, que no demanava 
els beneficis de un sòl de tutela pública, com és el d’equipaments, si els 
regidors, els portaveus dels diversos grups polítics i el regidor no adscrit 
consideren també que en aquest cas hi ha aquest interès públic, atès que 
l’oferta és sobreabundant, o aquests solars d’equipaments seria preferible que 
es destinessin a uns usos que realment necessitessin d’aquesta tutela pública.” 
 
 

El senyor Campo diu: 

“Bé, era sobre la setmana de la dignitat, que a part de la concentració del dia 
26 a les 8 dels ajuntaments, hi ha la proposta que els ajuntaments col·loquin 
també la pancarta de la setmana al balcó. Jo ho he enviat, des d’Iniciativa ho 
hem enviat als grups municipals, i també ho hem enviat als partits d’Esplugues 
que nosaltres hem localitzat, que van donar suport en el seu moment a la 
recollida de firmes. Per tant, el prec que us faig, i que m’agradaria que 
contestéssiu, és si posareu la pancarta en aquest consistori, per tant, l’opinió 
dels grups al respecte.  

I l’altra cosa és que tota la gent que estiguem disposats a impulsar, si creieu 
que val la pena que ens veiem un moment després i intentem de coordinar-ho, 
o els diferents partits anem pel nostre compte convocant a l’assemblea la 
concentració del dia 26.” 

 

El senyor Oliveras diu: 

“Bé, nosaltres des de la CUP volíem sumar-nos també a la pregunta que ha fet 
la Teresa respecte a la Tribuna Ciutadana de El Pont, les pàgines de Tribuna 
Ciutadana, perquè ens vam trobar en una situació similar també, donat que 
vam enviar una carta gairebé amb dos mesos d’antelació, ja que a El Pont del 
mes de maig no va sortir, entenc per qüestions de les eleccions europees, i per 
tant, doncs clar, si no surten en dos mesos i a més a més se’ns envia una carta 
dient que per qüestions d’espai no es podrà publicar durant el mes de juny, 
doncs clar, entenc que moltes coses que es puguin posar perden vigència, i per 
tant, entenc que en una publicació com El Pont, que hi ha espai suficient com 



perquè els regidors i regidores amb responsabilitats de govern expressin el que 
vulguin, entenc que no s’ha de convertir allò en un xat, bàsicament perquè 
tampoc no hi ha capacitat ni possibilitat de rèplica. Llavors, entenem i 
demanem que es respecti la Tribuna Ciutadana i es publiquin totes les cartes 
que s’enviïn, i si convé s’ampliïn les pàgines, vull dir... En tot cas, aquesta era 
la demanda.” 

 

El senyor Oliveras diu: 

“Hola, bona nit. La pregunta és perquè la respongui tot el consistori, és a dir, 
els grups municipals i el regidor no adscrit. Creuen vostès que els imputats pel 
judici del ple de l’ajuntament han d’entrar a presó pels fets que van succeir?” 

 

La senyora Salvià diu: 

“Bé, en relació al que ha dit el Ricard, volia afegir una altra pregunta, que és 
que si esteu d’acord en acompanyar els advocats dels encausats a parlar amb 
el fiscal per dir personalment, bé, ratificar la declaració que vau fer en el seu dia 
dient que les penes que es demanaven eren excessives?” 

 

El senyor Ignasi Pérez: 

“Bé, en relació a les dues últimes preguntes...” 

 

El senyor Pérez diu: 

“Sí, sí, anem per feina. Estan d’acord amb dir al fiscal que no volen que cap 
imputat vagi a presó pels fets de l’ajuntament?” 
 
 

El senyor Sánchez diu: 

“Bueno, yo seré muy breve. A la señora Carbonell, no dispongo de la 
información suficiente para poder responderle, sí que estoy convencido que mi 
portavoz se pondrá en contacto con usted para resolverle la cuestión que 
plantea. 

Dejaré, si no le importa, al señor Eduard Doce para el final. El tema del señor 
Tomas. Al personal no nos tiene que dar las gracias porque al final es nuestro 
trabajo. Si un vecino nos muestra una inquietud, pues es nuestro trabajo 
manifestarlo en el pleno, ¿no?, pero bueno, como usted ha visto aquí, hay una 
posición política de determinados grupos políticos, y como bien ha relatado el 
primer teniente de alcalde y la alcaldesa, esto es una potestad que tiene la 



alcaldesa y, por lo tanto, si quiere lo hará y si no quiere no lo hará. Podemos 
volver a aquello que se ha comentado a veces antes, nosotros hemos 
manifestado clara cuál es nuestra posición. Yo entiendo que este consistorio es 
el que representa a los ciudadanos, por lo tanto, los ciudadanos de forma 
mayoritaria le hemos pedido al gobierno que haga una cosa. Obviamente si el 
gobierno, que es el que tiene la potestad, no quiere hacerlo, pues no lo va a 
hacer y está en su derecho, ¿no? Dentro de un año, cuando haya elecciones 
municipales, pues ya sabemos las posiciones de cada uno. 

Al señor Campo, lo mismo que le he comentado a la señora Carbonell, no 
dispongo de la información suficiente, y mi portavoz, estoy convencido de que 
se pondrá en contacto con usted para manifestar la posición de mi grupo. 

Al señor Oliveras, de las CUP, exactamente igual. Por lo que se refiere al tema 
de la Tribuna Oberta, mi portavoz se pondrá en contacto con usted, y le 
informará de cuál es la posición de mi grupo. 

Al señor Ricard Oliveras. Aquí hay una posición institucional, de una 
declaración institucional que hubo, que mi grupo municipal firmó. Yo tengo una 
posición particular, obviamente. Los imputados no sé si tienen que estar o no 
en la prisión, es lo que dirá el juez que está conociendo esa causa, y por tanto 
yo no puedo hacer otra cosa que respetar las decisiones de los jueces.  

A la pregunta de la señora Gemma, si acompañaré o no, o si mi grupo 
municipal está dispuesto a acompañar o no a los imputados a declarar ante el 
fiscal y mostrarles la posición, insisto, hay una posición institucional de este 
ayuntamiento, la cual yo respeto, pero yo particularmente no voy a acompañar 
a los imputados que usted menciona. 

(Veu de fons) 

La informació que no tinc no te la puc donar, per tant, estic convençut que la 
meva portaveu es posarà en contacte amb tu per facilitar-te-la. 

(Veu de fons.) 

Bueno, más o menos, la pregunta que me ha hecho el señor Ignasi Pérez es en 
la misma dirección, ¿no? Mi posición es clara, yo no voy a acompañar a nadie, 
y estoy convencido que el ordenamiento jurídico ofrece a los imputados 
garantías suficientes para poder defenderse ante los tribunales, que son los 
que tienen la última palabra, y afortunadamente no la tenemos los políticos, 
porque si no esto sería algo bananero.” 

(Veus de fons) 

 

El senyor Sánchez diu: 

“Gràcies. Y finalmente para el señor Eduard Doce, ha manifestado su posición, 
la cual respeto, obviamente. Yo creo que los responsables públicos debemos 
ser, cuanto menos, rigurosos. No soy yo quien debe decidir si es de utilidad 



pública o no, yo creo que hay gente muy preparada en este ayuntamiento que 
tiene la cualificación técnica para emitir esos juicios de valor que no me 
corresponden a mí. Yo, como cargo electo, tengo otro tipo de potestades, y ese 
tipo de potestades son las que yo puedo ejercer. Yo lo que sí le puedo decir es 
que no voy a hacer nada que jurídicamente vaya en contra del ordenamiento 
jurídico, lógicamente, y actuaré en conciencia. ¿Mi opinión particular? Cuando 
usted decía: « A nivel de oferta, ¿les parece o no les parece…?» Pues no, no 
me parece, pero como no pongo yo el dinero, pues allá cada uno que haga con 
su dinero lo que quiera. Tampoco me parece económicamente sostenible que 
haya un McDonald’s y un Burguer King en cada punta de la ciudad, pero 
bueno, si hay gente que desea poner el dinero y tirar hacia delante su negocio, 
pues yo no tengo nada que decir, ¿no?  

Yo a lo que aspiro es que las administraciones públicas actúen de esa manera. 
Si algún día yo decido iniciar una actividad, que no actúen de forma arbitraria, 
es decir, que no actúen según a cada uno le parezca, sino que actúen 
conforme a un ordenamiento jurídico de todos conocido. ¿Que no me gusta? 
Pues lo podemos cambiar, ¿no? Ahí está el juego de la mayoría, y creo que 
eso es la democracia. 

Nada más, muchas gracias.” 
 


